



澳門科技大學
MACAU UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY

G座籃球場使用守則及須知



1. 使用者使用G座籃球場（以下簡稱“球場”）時，須自備所需的運動設備或體育用具；球場內只可使用不脫色的平底運動鞋，進行運動的人仕必需穿著適合的運動裝備；
2. 球場內禁止以下行為：
 - 4.1 吸煙；
 - 4.2 進食（飲用水除外）；
 - 4.3 攜帶寵物；
 - 4.4 攜帶玻璃樽飲料等物品進入球場；
3. 自行保管隨身攜帶的個人物品。如有被盜或遺失，大學概不負任何責任；
4. 如有損毀或遺失球場內由大學提供的物品或設備等，使用者必須承擔責任並按價賠償；如拒絕賠償，則按照使用者的身份作對應處理：使用者為學生，賠償款項則於學生保證金內扣除；使用者為教職員，賠償款項則交由人力資源處協助處理；
5. 使用者若需移動球場內設備，必須徵得大學書面同意；
6. 使用球場後必須自行清理現場留下的物品、垃圾等，將垃圾放入垃圾桶內，保持球場環境清潔；違者須負擔相應的清潔費用，否則大學保留追究權利；
7. 使用球場期間，活動的性質必須與體育鍛煉有關。倘使用者使用球場開展與球場性質不符的活動，或發生與澳門現行法規有抵觸的事宜，並造成球場的財物損失，大學保留追究的權利。
8. 球場已鋪設地膠，僅供體育鍛煉的用途，不得用作機動車道或貨運通道。任何車輛、貨運工具車均不得駛入，如因違規駛入而造成任何場地破壞、人員



澳 門 科 技 大 學
MACAU UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY

- 傷亡等後果，均由違規單位承擔全部責任，大學概不負責，並保留追究權利。
9. 使用者應清楚了解自己的身體健康狀況後才進行適當的體育運動，在活動期間所發生的一切事故，均由使用者自行負責；
 10. 如遇任何意外，可致電大學保安室的緊急電話8897-2233，或緊急求救熱線999；
 11. 大學保留最終解釋及修改本指引的權利。

澳門科技大學總務處
2023年9月



澳門科技大學
MACAU UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY

Regulations Governing the Use of the Basketball

Courts in Block G



1. When using the Basketball Courts in Block G (hereinafter referred to as the “Courts”), users should bring appropriate sports equipment and gear if necessary. Only colorfast sports shoes are allowed on the Courts. Anyone practicing must wear appropriate sports equipment;
2. Behaviors that are prohibited on the Courts:
 - 4.1 Smoking;
 - 4.2 Eating and drinking (except for the consumption of drinking water);
 - 4.3 Pets;
 - 4.4 Bringing beverages in glass bottles;
3. Users must take good care of their belongings. The University will not be held responsible in the event of theft or loss;
4. Users who have damaged or lost items and equipment provided by the University shall be responsible for paying the appropriate price accordingly. If users in question refuse to pay, the damage will be dealt with differently depending on role of the user: for students, the damage will be deducted from their deposit; for staff, the Human Resources Office will assist in dealing with the damage;
5. Users must obtain prior consent from the University before they can move the equipment in the Courts;
6. Users must keep the Courts clean after each use, throwing away any rubbish in the



澳門科技大學
MACAU UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY

- bins and taking away their belongings. Users who fail to keep the Courts clean and free of rubbish should pay for cleaning; otherwise, the University reserves the right to pursue relevant responsibilities;
7. Users must use the Courts for the purposes of sport and exercise. Should users engage in activities other than sports and exercise, or engage in any conduct that violates the existing applicable laws and regulations of the Macau SAR Government, and the property of the Courts is damaged, the University reserves the right to pursue relevant responsibilities;
 8. Rubber flooring has been installed in these Courts to serve only for the purpose of sports and exercise only; therefore, these Courts cannot be used as driving lanes for motor vehicles and trucks. All motor vehicles and trucks are prohibited from entering the Courts; if the Courts are damaged or any injuries or casualties are caused by anyone entering the Courts in contravention of this regulation, the offending party must take full responsibility; in this case, the University will not accept any responsibility but reserves the right to pursue relevant responsibilities;
 9. Users should have a clear understanding of their physical condition before engaging in the relevant sports, and should take responsibility for any accidents that may occur during the use of the Courts;
 10. In the event of an accident, please call the Security Room at 8897-2233, or call the emergency helpline at 999;
 11. The University reserves the final right to interpret and amend these Regulations.

General Affairs Office
Macau University of Science and Technology
September 2023